

# 海巡

《本刊刊名集自孫中山先生墨寶》

第24期 民國九十五年十二月  
NO.24 Dec. 2006

## 封面說明

海巡署跨部會聯合出擊  
誓保全民「安康」

## Jacket description

The Coast Guard Administration  
deploys cross-to swear to secure  
nationwide "Security and Health"



## 目次 CONTENT

### 聚焦報導

- 2 海巡署跨部會聯合出擊—誓保全民「安康」 文|王立仁
- 5 海巡研究班第4期開訓典禮 署長期勉學員專注學習積極任事 文、圖|戴恆傑

### 業務解析

- 8 「第十三屆水上警察學術研討會」紀實 文、圖|王慶殷
- 14 海巡署95年度後勤專業人員巡迴講習紀實 文、圖|陳東志

### 海洋論壇

- 18 公共安全潛水工作隊與海事國土安全任務的密切關聯 文|吳東明、謝添進、許智傑
- 27 海域執法機關海上船舶監控現況與前瞻 文|林欽隆
- 36 95年度參訪美國海岸防衛隊教育訓練制度概況 文、圖|許啟業
- 44 如何積極掃蕩毒品以防治犯罪 文、圖|林耕範

### 溫老師園地

- 51 團體諮商輔導的專業倫理 文|張森泰
- 55 對付憂鬱有更好的良藥—就是成熟 文|曾信得

### 海域執法

- 57 火燒「金上海」娛樂漁船 46人驚魂獲救 文|蕭憲隆 圖|陳君仰
- 60 海巡守護漁民用心安心同理心 優質海事服務親民利民便民 文、圖|洪文泉
- 63 岸巡第六總隊汕尾安檢所驚險救援落海漁民 文|張森泰 圖|林長青

### 海巡人物誌

- 66 大陸漁船趁東北季風撈過界海巡署逆勢操作—威力掃蕩一網打盡 文|李凱真 圖|王立仁

### 海巡天地

- 73 回饋鄉里—熱心捐血公益 文、圖|賴玉光
- 75 生態之旅—台東原生應用植物園&台東海洋生物展覽館 文、圖|陳冠宇
- 78 Are You Ready? 文|張哲維

### 其他

- 80 稿約
- 81 安康專案網路有獎徵答 圖片|秘書室提供

## Focus Report

- 2 The Coast Guard Administration deploys cross-to swear to secure nationwide "Security and Health" Article | Wang Li-jen
- 5 Beginning of Term Ceremony of the 4th Coast Guard Research Class Minister Wang Encourages Trainees to Concentrate on Learning and to Dedicate in Their Jobs. Article,photos | Dai Heng-jie

## Operations Profile

- 8 "The 13th Academic Marine Police" Seminar Article,Photos | Wang Ching-Yin
- 14 2006 Circuit Training Sessions for Logistics Personnel of Coast Guard Administration Article,photos | Chen Tung-chih

## Maritime Forum

- 18 The Close Relationship between Public Safety Dive Teams and Maritime Homeland Security Tasks - What We Can Learn from System Establishment of Applied Technology in Maritime Security Article | Wu Tong-ming, Hsieh Tien-jin, Hsu Chih-chieh
- 27 The profile of current and future monitor of vessels on the sea by the coastal law enforcement organizations Article | Lin Qin-long
- 36 The profile of visiting on the educational training scheme of United States Coast Guard (USCG) in the year of 2006 Article,photos | Hsu Chi-yeh
- 44 How Do We Sweep Drugs and Stop Crimes? Article,photos | Lin Keng-fang

## Counseling Field

- 51 The ethics of professional group consultation Article | Chang Sen-tai
- 55 Maturity is the best remedy for anti-depression Article | Zeng Xin-de

## Maritime Law Enforcement

- 57 46 persons were rescued on the fishing boat of "Golden Shanghai" during the fire incident Article | Xiao Xian-long photos | Chen Jun-yang
- 60 The excellent services of maritime affairs were of benefit to the public Article,photos | Hung Wen-chuan
- 63 Shanwei Inspection Office, Coast Patrol Corps 6 made a close rescuing to a fisherman over board Article | Chang Sen-tai photos | Lin Chang-qing

## People Profile

- 66 Mainland fishing boats trespassing the boundaries for illegal fishing taking the advantage of the northeasterly seasonal winds The Coast Guard Administration took the reversed course for a dynamic sweep Article | Lee Kai-jen photos | Wang Li-jen

## World of Ocean Patrol

- 73 Contribute to the hometown- Enthusiastically donate the blood Article, photos | Lai Yu-guang
- 75 The journeys of ecology-Yuan Sen Applied Botanical Garden & National Taitung Oceanarium Article,photos | Chen Guan-yu
- 78 Are You Ready? Article | Chang Zhe-wei

## Other

- 80 Instructions for Authors
- 81 Lucky draw of An-Kang project Photo | Secretariat

出版者 行政院海岸巡防署  
發行人 王進旺  
總編輯 謝添進  
副總編輯 張念中  
編輯委員 林欽隆、林肇成、簡博機、張德浩、蕭文彬、吳金碧、鄧國藤、朱文彬、濮海清、張千姬、楊新義、劉建國、范以偉、洪淑姿、姚洲典、徐家驊、許啟業、孫世亮、林安台

主編 吳宇櫻  
執行編輯 王立仁、李凱真  
美術設計 連玉蘭  
印刷 炬擘企業有限公司  
電話 (02)29175830  
法律顧問 陳佳瑤  
地址 116台北市興隆路3段296號  
電話 (02)22399201轉266755-7  
傳真 (02)82301184  
網址 www.cga.gov.tw  
電子信箱 periodical@cga.gov.tw  
截稿日期 每單月份5日  
發刊日期 每雙月份15日  
創刊日期 中華民國92年2月1日  
出版日期 中華民國95年12月15日  
出版品 2009200056  
統一編號  
I S S N 1727-6640

中華郵政台北誌字第25號登記為雜誌交寄  
如欲轉載敬請依著作權法規定辦理

Publisher / Executive Yuan Coast Guard Administration  
Publisher / Wang Ginn-wang  
Editor in Chief / Hsieh Tien-jin  
Vice Editor in Chief / Chang Nian-chung  
Editor panel /

Lin Chin-long, Lin Jaw-chen, Chien Po-chi, Chang The-ao, Shiao Wen-ben, Wu Jin-bi, Deng Guor-terng, Chu Wen-pin, Pwu Hei-ching, Chang Chien-chi, Yang Xin-yi, Liu Chien-kuo, Fan Yee-wei, Shu Tzu-hung, Yao Chou-Tien, Shyu Jia-hwa, Hsu Chz-yeh, Sun Shih-Liang, Lin An-tai  
Head Editor / Wu Yeu-ing

Executive Editor / Wang Li-jen, Lee Kai-jen

Visual design / Lien Yu-lan

Printer / GIANT Enterprise Co., Ltd.

TEL / (02)29175830

Legal Counsel / Chen Jia-yao

Address / 296, Sec-3, Hsing Lung Road, Taipei, Taiwan, ROC 116

TEL: (02)22399201, ext 266755-7

FAK: (02)82301184

Web page: www.cga.gov.tw

Email address: periodical@cga.gov.tw

Manuscript cutoff: The fifth day of every odd month

Publishing date: The fifteenth day of every even month

Initial release date: Feb. 1, 2003

Date published: Dec. 15, 2006

Library catalog number: 2009200056

ISSN / 1727-6640

ROC Postal Administration registration: Taipei, periodical No. 25, for forwarding as print magazines. Reprint is subject to compliance with relevant copyright protection laws and regulations.